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Resume d etude:

Cette étude visait a connaitre le role de la thérapie cognitivo-comportementale avec ses
différentes techniques dans le développement des compétences cognitives tel que ( l'attention
le concentration et la mémoire) et aussi a soulager le stress et I'isolement.

L'étude a été menée sur trois enfants souffrants de trouble du temps passé devant 1 'écran au

centre psycho-pédagogique pour enfants Handéicapés mentaux] a Tiaret et Djelfa .les enfants
sont agés de 5 a 10 ans.Un programme de traitement a été proposé et on est arrivé aux résultat
suivants: le programme cognitivo-comportemental a un rdle a réduire le syndrome des écrans
et aussi réduire

1 'isolement.développer : les competences cognitive (( la concentration et | 'attention)) et
aussi I’ll put so lager le stress chez | 'enfant.

Summary of the study:

This study aimed to know the role of cognitive-behavioral therapy in the development of
cognitive skills (such as attention, concentration, memory) and also in alleviating anxiety and
social isolation on three cases of screen disorder children in the psycho-pedagogical center for
mentally disabled children in both the state of Tiered and the state of Delta, aged between 05
and 10 years, and followed the clinical approach and proposed a cognitive therapy program
and we reached the following results: The cognitive-behavioral program has a role in
alleviating some of the symptoms of screen disorder in children, as well as alleviating social
isolation, developing cognitive skills, especially attention and concentration, and reducing the
severity of anxiety in screen children.

Keywords: Screen Disorder, Cognitive Behavioral Therapy (CBT)



